
Algemene beschouwing 2022 - 2023 

Voorzitter,

Politiek is holistisch denken, in haar context de langjarige effecten willen en kunnen 
beschouwen. 
We zien nu in ons land de effecten van langjarig geen keuzes (willen) maken of sectorale 
besluiten nemen die slecht uitpakken. 
Op dit moment zijn er meerdere stevige crisissen, ik noem de wooncrisis, immigratiecrisis, 
stikstofcrises, energiecrisis, arbeidsmarktcrisis en de klimaatcrisis. Als dat nog niet genoeg is, 
komt daar ook nog een kredietcrises bij in de vorm van stijgende inflatie en rente. Het 
vervelende is dat een deel van deze crisissen met elkaar in verband staan en niet los van elkaar 
opgelost kunnen worden. 

Zolang het systeemdenken en ketendenken niet door de politiek wordt omarmd zullen 
vluchtelingen niet binnen één jaar een huis krijgen en moeten zij langer in de opvang blijven. 
Dit geldt evenzo voor alle woningzoekende waaronder starters die nog bij hun ouders wonen en 
de economische daklozen. Deze jongeren krijgen niet de luxe dat zij na één jaar thuis wonen 
recht hebben op een woning. Om dit te doorbreken zijn er meer woningen nodig. Woningen die 
niet gebouwd kunnen worden vanwege CO2 en stikstof. 

Ons land  heeft gekozen om natuur en Landschap te beschermen via Natura 2000 met 
gedetailleerde beheerovereenkomsten waarin is aangegeven dat bepaalde flora en fauna 
gevoelig is voor te veel voeding. Te veel stikstof. Dit laat zich moeilijk oplossen omdat de 
bescherming van deze gebieden met beheerovereenkomsten is afgehecht. Zoals de politici van 
andere landen in Brussel terecht constateren heeft Nederland zichzelf schaakmat gezet. Een 
makkelijke uitweg is er niet. 
Het halveren of zelfs het volledig terugdringen van de stikstofuitstoot uit de agrarische sector is 
geen oplossing, dit is symptoom bestrijding. Telkenmale wordt de boodschap geframed dat 
stikstof schadelijk is voor de biodiversiteit.

Een toename van stikstof zal leiden tot andere flora en fauna, wat tot een andere biodiversiteit 
zal leiden, van een afname in het totaal is naar mijn idee geen sprake. 
Om een voorbeeld te geven: Heide heeft en bepaalde mate van biodiversiteit in de vorm van 
vlinders, insecten, vogels, etc. 
Als de heide wordt vervangen door een ander vegetatie zal de samenstelling van de 
biodiversiteit veranderen. Er komen andere vlinders, andere vogels en andere insecten.
Als ik kijk naar de natuur in Nederland dan zie ik dat deze het goed doet. De otter is terug, de 
bever, de buizerd, de das en als hoogtepunt de wolf. Het ecosysteem in Nederland en het 
natuur-netwerk-Nederland doen het uitstekend. 

In de ogen van de VVD-HDSR is niet stikstof de grootste bedreiging van de biodiversiteit, maar 
van het gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen . 



De afname van bestuivende insecten is de grootste bedreiging voor de mens in de komende 100 
jaar. 
Wij vragen ons af of de toename van kanker in het spijsverteringskanaal te wijten is aan het 
gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen die via de voeding in ons lichaam komt en daar zijn 
schadelijke werk doet. De VVD-HDSR gaat zich het komende jaar inzetten op twee speerpunten 
1- De biodiversiteit samen met onze ingelanden versterken door de randen van waterlichamen 
en/of boerensloten natuurvriendelijker te maken. 
2- Een vermindering van chemische bestrijdingsmiddelen, medicijnresten en nutriënten te 
verminderen in het effluent van onze waterzuiveringen en het gebruik daarvan op ons areaal.

Financiën 
Ik citeer een politieke partij “Het zijn moeilijke en onzekere tijden. We merken het bijna 
allemaal. Als we de huur overmaken, afrekenen bij de kassa, of de nieuwe energierekening 
opgestuurd krijgen. Het leven wordt duurder. Steeds meer mensen hebben moeite om 
financieel het hoofd boven water te houden. Zelfs mensen met een goed inkomen maken zich 
zorgen: kan ik deze maand de eindjes nog wel aan elkaar knopen.
De eerlijke boodschap is dat hier geen eenvoudige oplossing voor is. De prijzen van energie en 
voedsel stijgen door de oorlog in Oekraïne. Maar ook daarvoor liep de energierekening op. Een 
gemiddeld gezin betaalde in januari al 1300 euro meer aan energie dan een jaar eerder bij het 
afsluiten van een nieuw contract. Die problemen zijn alleen maar groter geworden. Mensen 
staan voor de gedwongen keuze tussen boodschappen of de verwarming aan.”
Groenlinks en PvdA stemmen tegen de voorjaarsnota van het kabinet, maar lokaal stemmen zij 
in met lastenverzwaring. Dat vinden wij merkwaardig. De overheersende gedachte in de coalitie 
is dat de sterkste schouders de zwaarste lasten dragen, maar dat gaat bij waterschapsbelasting 
niet op, wij hanteren geen gedifferentieerd tarief als bij de Loonbelasting. Iedereen betaald 
hetzelfde percentage over de waarde van zijn of haar eigendom (al dan niet verrekend in een 
huursom) en een vervuilingseenheid.

De VVD-HDSR ziet een sterke opwaartse druk in de begroting. 
Door de stijgende rente en de toenemende inflatie nemen de kosten toe. Wij hebben langjarig 
gewaarschuwd voor deze opwaartse druk en nu is het zover dat het niet meer ontkend kan 
worden.

Er is binnen het HDSR wel erg veel ambitie. Dat die ambitie alleen maar groter en beleidsrijker 
lijkt te worden baart de VVD zorgen. 
Ook hier zien wij een opwaartse druk om de bestuurlijke footprint groter te maken dan haar 
wettelijke taak voorschrijft, bijvoorbeeld in de discussie hoe wij om moeten gaan met 
ruimtelijke opgaven. Is het college nu voor het oprekken van haar bevoegdheid tot het stellen 
van RO-functies of schikt zij zich in haar rol dat haar taak uitvoerend, adviserend en toetsend is.

Wij roepen op om zeer terughoudend te zijn met een beleidsrijke agenda. Maar zien deze 
oproep helaas niet terug in de voorliggende voorjaarsnota.
Onze ingezetenen hebben hun middelen op dit moment hard nodig om te voorzien in hun 
primaire levensbehoefte zoals de hypotheek, boodschappen en energiekosten. 



Juist dit appel moet de linkse partijen in ons bestuur aanspreken en ik ben benieuwd hoe zij 
aankijken tegen de toenemende belastingdruk die vooral bij hun traditionele achterban zwaar 
gevoeld gaat worden. Absoluut gaat het maar om een paar euro, maar al die euro’s bij elkaar 
tellen toch hard op. 

Dit alles vraagt om een serieuze tegenbegroting en daarmee is dit ons 3e speerpunt en vragen 
dan ook via het college daar enige ondersteuning bij van het ambtelijk apparaat

Voorzitter ik dank u voor de aandacht


